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Vraag vijf mensen in de branche: ‘wat is leuker: natuurgras of kunstgras?’. 

En iedereen zal zijn voorkeur uitspreken voor natuurgras. Toch verliest 

natuurgras nog steeds terrein op kunstgras en dat ligt niet in het minst aan 

de hele business die er omheen zit. Aan kunstgras is meer te verdienen. 

Niet alleen de aannemer, maar ook door de hele riedel van leveranciers en 

adviseurs die er aan vooraf gaat.

Daarnaast – en dat heb ik op deze plek al vaker geroepen- is de 

natuurgraslobby op sommige momenten ook wel eens haar eigen ergste 

vijand. Het is allemaal zo voorzichtig en politiek correct en daarmee vaak 

te vrijblijvend. Gooi er gewoon de beuk eens in. Neem een voorbeeld aan 

de Nederlandse politiek. Ook daar geldt dat mensen met de grootste mond 

misschien niet altijd gelijk hebben, maar wel in staat zijn om belangrijke 

onderwerpen op de agenda zetten. En feitelijk is dat het enige wat telt. 

De discussie voeren mensen zelf wel. Daarmee bedoel ik dat fieldmanagers 

en wethouders bij de aanleg van een nieuw veld niet alleen naar plastiek 

kijken, maar zich afvragen wat ze nu echt nodig hebben. 

Neem nu het lang verwachte duurzaamheidsrapport van kwekersvereniging 

Plantum. Het is natuurlijk fantastisch dat een sector de handen ineen slaat 

en onderzoek laat doen, maar kom dan alstublieft ook met data waar een 

wethouder of sportveldbeheerder iets aan heeft. Nu zijn de conclusies: 

minder maaien en of minder bemesten is goed voor de duurzaamheid 

van een veld. Sorry hoor, of zoals mijn dochter Charlotte met een zwaar 

ironische ondertoon zou zeggen: ‘Boeiend. Ga zo door. Ik hang aan je 

lippen’. Die open deur kan een sportveldbeheerder echt zelf wel intrappen. 

Daarbij komt ook nog eens dat de sector een openlijk vergelijk met 

kunstgras niet aandurft. Hoewel uit eerder onderzoek blijkt dat natuurgras 

eigenlijk fantastisch scoort. Ook een veld dat dertig jaar lang gemaaid, 

bemest, belucht en doorgezaaid is, heeft nog steeds een veel betere score 

dan kunstgras. 

Dat wil een fieldmanager horen, dat willen ook bestuurders, wethouders en 

sporters horen. Doe daar nog een toefje ‘beleving van natuurgras’ bij en de 

orders stromen binnen. 

Met vriendelijke groet,

Hein van Iersel hein@nwst.nl 
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